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Den 27. maj 2025 

 

 

 

Hermed fremsendes besvarelse af spørgsmål nr. 750 (alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareud-

valg har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 29. april 2025. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Per Larsen (KF) 

Spørgsmål nr. 750 (alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Vil ministeren redegøre for gebyrordningerne, herunder processen og tidsplanen for det arbejde, der 

henvises til i pressemeddelelsen »Fødevareministeren vil vende udviklingen på gebyrområdet og stoppe 

en række gebyrstigninger« af 13. januar 2025, hvor det fremgår, at ministeren agter at »bremse en række 

potentielle gebyrstigninger på ca. 33 mio. kr. i 2025«?  

Svar 

Jeg igangsatte i starten af januar 2025 en analyse af Fødevareministeriets gebyrområde med det formål 

over tid at bremse gebyrstigninger og så vidt muligt også at reducere disse i kraft af nedskaleringer og 

effektiviseringer.  

 

Ved nedskalering forstås, at eksempelvis antallet af årlige kontroller på en given gebyrordning reduce-

res, mens der ved effektiviseringer forstås, at kontrollerne gennemføres med mindre ressourcetræk i 

kraft af eksempelvis færre procestrin og bedre brug af data.   

 

Gebyranalysen forventes afrapporteret inden sommerferien, og som minister vil jeg tage stilling til de 

forskellige forslag til tiltag.  
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